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در روزگار کودکی ما، زندگی سرشار بود از فرصت کشف. 
بسیاری چیزها شگرف، مسحور کننده، بدیع و جالب توجه بودند. 
خیلی چیزها و خیلی از آدم ها، به طرز عجیبی »خودشان« بودند. 
از اشیای دنیای پیرامون ما همچون ساعت، لباس، صندوقچه 
و رادیو بگیر تا کباب، روغن کرمانشاهی، غذای فروجاو در 
کاسه های چینی گل سرخ، از میمی طلا، خالو عارف، صوفی 
رحمت و باجی گلزار تا فالگیر و رمال و حبیب مسگر. چیدمان 
وسایل و آکسسوارِ خانه و حال و هوای آشپزخانه، ترتیبات سفره 
چیدن، قاب عکس روی دیوارها، کیفیت حرف زدن و نطق و 
لحن آدم ها و بوی توتون ها، غالبا خاص و یکه بود. شاید تداعی 
چنین چیزی برایتان خنده دار باشد؛ ولی در آن دوران، صد مدل 
مو داشتیم. این روند شتابانی که در آن، همه آدم ها و اشیا و چیز 
میزها شبیه هم شده اند، مالِ این بیست سی سال اخیر است. 
یادتان هست به یک باره این مملکت پر شد از مبلمان و تزیین 
داخلیِ کِرم شکلاتی؟ می خواهم بیفتم در وادی نوستالژی و 
گذشته؟ نه. مقصودم چیز دیگری است. می خواهم بگویم در 
دنیای کودکی ما، علاوه بر اینکه آدم ها به اندازه دوران کنونی، 
سر از کار و بار هم در نیاورده بودند، هر کدامشان چیزهایی 
داشتند که مختص و مخصوص خودشان بود. مثلا وقتی که 
من در خانه یکی از فامیل های دورمان یخچال نفتی دیدم، کلی 
تعجب کردم. در خانه ای دیگر، اتاقی دیدم که یک طرف دیوار 
آن، کلا پوشیده از صدها عکس رنگی و سیاه و سفید آدم هابود. 
آن یکی همسایه ساعت دیواری عجیبی داشت که شب نمای 
اعداد آن بزرگ و جالب توجه بودند، چشمانتان را درد نیاورم، 
هر خانه که می رفتی، می شد چیزی دید که به شدت »خودش« 
بود، »خاص« بود. خانه ما نیز چنین بود. مثلا ما یک صندوقچه 
چوبی بسیار بزرگ داشتیم که دو درب داشت، یکی بزرگ 
در بالای صندوق و دیگری کوچک و روی بدنه. رویه خارجی 
صندوق، پوشیده از یک حلبی تمیز بود با طرح یک نوشیدنی، 
داخل آن، جداره چوبی را با روزنامه ها و مجلاتی پوشانده بودند. 
از آن دوران، همواره فکر می کردم که دیدن خانه همسایه و 
شناخت ابعاد مختلف زندگی خانواده همسایه، می تواند پرده از 
برخی ابعاد زندگی بردارد و حقیقتی بر کف دست آدم بگذارد 
ولو به اندازه ارزن. حقیقتی که شاید بتوان در پناه آن، پی به این 
راز برد که زندگی این آدم ها، تا چه اندازه به هم شبیه است. آری 
زندگی و سبک و کیفیت آن... چراکه مهم ترین و جذابترین 
موضوع، این است که اهالی یک خانه یا اهالی یک کشور، چگونه 
و با چه کیفیتی زندگی می کنند و احیانا از بنابراین مهم است که 
بدانیم؛ ایرانِ امروز ما، به کدام همسایه شبیه تر است و با کدام 
همسایه تومنی هفت صنار فرق دارد. صد البته تفاوت هایی 
در دلایل اوضاع نامناسب اقتصاد این کشورها وجود دارد. 
همسایه های شمالی ایران، از حیث اوضاع اقتصادی؛ اندکی از 
ایران و چهار همسایه شرق و غرب ما حال و روز بهتری دارند. اما 
تقریبا همه همسایه های سمت جنوب ایران، از لحاظ و معیشت 
و اقتصاد وضع خوبی دارند و رفاه، توسعه اقتصادی، خدمات 
خوب آموزشی و بهداشتی و سرمایه گذاری کلان در کشورهای 
عربی حاشیه خلیج فارس، نمره بالا می گیرد. از منظر سیاست و 
حکمرانی و مشی کشورداری، عراق هنوز هم یک کشور فسادزده 
است و دولت، با وجود ثروت کلان نفتی، حتی درتامین برق و 
خدمات اولیه ناتوان است و به جرات می توان گفت؛ بازار رانت 
و فساد مالی در عراق، رکوردشکنِ کل منطقه ماست. ایران از 
حیث تامین رفاه شهروندان و ارائه خدمات خوب و مطلوب، به 
گرد پای هیچکدام از کشورهای عربی خلیج فارس نمی رسد، 
اما از حیث شاکله های انتخابات و زیرساخت های نهادی و 
اجتماعی دموکراسی و توسعه سیاسی، هنوز هم وضعیتی بهتر 
از آنها دارد. در مورد همسایگان شمالی نیز باید گفت، از حیث 
تامین رفاه و معیشت، ایران تا حدودی از آنها ضعیف تر است و 
در حوزه دموکراسی و انتخابات نیز، تقریبا شانه به شانه آنها 
حرکت می کند و نمی توان ادعا کرد از آنها دموکرات تر است. در 
حیطه چند و چون تامین رضایت جوانان، جایگاه زنان، توجه 
به نخبگان و هنرمندان، حرمت نهادن به دانشگاه، فعالیت آزاد 
رسانه، دسترسی به اینترنت آزاد، تداوم فعالیت نهادهای مدنی 
و بسیاری از امور دیگری که مرتبط با مسائل فرهنگی و تعالی 
انسان هستند، ایران نه تنها بازی را به ترکیه واگذار کرده، بلکه 

مانند کشورهای عربی نیز عمل نمی کند. 

مقایسه ایران با کشورهای منطقه

 

یادداشت

سید ابراهیم رئیسی:  ما آمده ایم 
که مشکل جامعه را  به گردن 

بگیریم و حل کنیم
ادامه از صفحه 2

 همچنین نباید از جلوی مسائل به جای 
حل آنها عبور کنیم؛ مسأله ارز ۴۲۰۰تومانی 
موضوعی است که سال ها درباره آن نوشته شد 
و بدون استثنا اقتصاددانی نیست که درباره 
آن ننوشته باشد، اما دولت بنای عبور از آن را 
نداشت. معتقدیم که اگر چاله ای موجود شد، 
باید آن را پر کرد، چالش را شناسایی و رفع کرد 
و ما با این نگاه به میدان آمده ایم؛ نگاه ما حل 
مساله است و در حل مسأله از همه صاحب نظران 
و نخبگان کمک خواستیم و کمک می گیریم و 
به همه دوستان و دغدغه من به نظام و مردم 
هستند می گوییم که حتما با انصاف بنگرند، با 

انصاف بنگرید و با انصاف نظر بدهید. 

 تلاش دولت حضور حداکثری مردم در 
انتخابات است

رئیسی با تاکید بر اینکه »ما میز مذاکره برای 
رفع تحریم را ترک نکرده ایم« تصریح کرد: 
دیگران میز مذاکره را ترک کردند که خودشان 
پشیمان شدند و الان می گویند که آماده 
مذاکره هستند. رئیس دولت سیزدهم با بیان 
اینکه »ما فقط پرونده رفع تحریم ها را دنبال 
نمی کردیم« توضیح داد: از دیگر پرونده هایی که 
دنبال می کردیم عضویت ایران در ائتلاف های 
منطقه ای و فرامنطقه ای بود. وی با بیان اینکه 
»شانگهای یک ائتلاف منطقه ای است که در 
آسیا نقش آفرین است« اظهار کرد: ارتباط 
با زیرساخت های شانگهای برای ما اهمیت 
دارد اینکه دیگران می گویند راه برون رفت از 
مشکلات ما لبخند آمریکا یا چند کشور اروپایی 
است در پاسخشان تاکید می کنم که ما منتظر 
لبخند آنها نخواهیم شد. رئیسی با اشاره به اینکه 
»ائتلاف هایی مثل شانگهای و بریکس حتماً در 
مقابل یک جانبه گرایی آمریکا تاثیرگذار است«، 
خاطرنشان کرد: ایران نیز در کنار آنها می تواند 
با ظرفیت های بالایی که دارد تاثیرگذار باشد و 
این تاثیر دو طرفه است پس ما اقدامات لازم را 
انجام می دهیم و منتظر نمی مانیم که آنها برای 
ما تصمیم بگیرند. رئیس دولت سیزدهم تاکید 
کرد: ما معتقد نیستیم که در جامعه التهاب 
وجود دارد بلکه اعتقاد داریم التهاب در دل 
دشمن وجود دارد و دشمن است که می خواهد 
دوقطبی و التهاب را به جامعه القا کند. رئیسی 
با بیان اینکه »ما در جامعه نقاط اشتراک بسیار 
بالایی داریم افزود: »البته اختلاف نظرهایی هم 
وجود دارد که هیچ اشکالی ندارد و قابل حل 
است. وی با تاکید دوباره بر اینکه »التهاب را در 
جریان مقابل می بینیم« افزود: دشمن است که 
التهاب دارد تا با این انقلاب در حال پیشرفت و 
مردم مصمم چه بکند. رئیسی از همه کسانی که 
دغدغه کشور را دارند خواست که توجه داشته 
باشند که دشمن به دنبال القا دوقطبی و التهاب 
در جامعه است و گفت: معتقدم عموم ملت ایران 
و جریانات درون نظام دغدغه انقلاب و نظام و 
مردم را دارند البته در جامعه اختلافات سلیقه ای 
هم وجود دارد که به آنها نیز احترام می گذارم. 
رئیسی با اشاره به وعده های انتخاباتی مطرح 
شده گفت: من هم آن وعده ها را به یاد دارم 
هم سخن ها را به ذهن دارم و هم وفادار به آنها 
هستم. هیچ کدام از آن وعده ها را از یاد نبرده و 
از یاد نخواهیم برد. رئیس جمهور در خصوص 
برنامه دولت برای توزیع عادلانه تر یارانه و 
رفع خط فقر مطلق و افزایش سطح دهک های 
درآمدی پایین در یکسال آینده اظهار کرد: 
بنای دولت ایجاد ثبات در بازار و قیمت ها است 
که این جزو برنامه های جدی دولت به شمار 
می آید همچنین حفظ ارزش پول ملی در 
دستور کار دولت است برهمین اساس در ابتدای 
سال جاری وزارت اقتصاد، سازمان برنامه و 
بودجه و بانک مرکزی برنامه مشترکی در جهت 
تحقق شعار سال ارائه کردند که این برنامه رصد 
می شود تا در عمل و در زندگی مردم عملیاتی 
شود؛ لذا برنامه دولت توزیع عادلانه یارانه ها 
است تا یارانه ها تنها مشمول یک عده خاص 
نشود. رئیسی درباره معیشت مردم اظهار کرد: 
معیشت مردم دغدغه همه ما است؛ اقدامات 
دولت هم در راستای تاثیرگذاری در معیشت 
مردم است. افزایش تولید، تجارت خارجی، 
صادرات نفتی و غیرنفتی همه در زندگی مردم 
موثر است. بهبود شاخص های اقتصادی در 
ارتباط با تولید و اقتصاد در تسهیل زندگی 
مردم تاثیرگذار است. وی تصریح کرد: دولت 
برای مواردی که مستقیم مربوط به کالاهای 
معیشتی مردم است برنامه دارد که از دلاریزه 
بودن خارج کند. این اشتباهی بوده که قبلا انجام 
شده که به نحوی سفره مردم به دلار مربوط 
باشد. رئیسی با تاکید بر این که »مشارکت 
مردم بسیار اهمیت دارد«، اضافه کرد: مردم 
تعیین کننده هستند که با حضورشان در پای 
صندوق های رای، رای خود را اعلام می کنند 
و باید این حضور حداکثری باشد. هرچه عدد 
رای دهنده بیشتر باشد پشتیبانی محکمی 
برای تشکیل مجلس قوی است. مجلس قوی 
موجب تشکیل دولت قوی شده و دولت قوی 
ایران قوی را شکل می دهد. لذا پشتیبانی همه 
اینها حضور مردم است که مورد تاکید رهبری 
است. وی تاکید کرد: دولت تمامی تلاشش را 
برای مشارکت حداکثری مردم انجام می دهد و 
معتقد است که هرچه تعداد شرکت کنندگان در 
انتخابات حداکثری باشد پشتوانه های نهادهای 
برخواسته از رای محکم می شود. تلاش ما 

حضور حداکثری مردم در انتخابات است. 

   در حالی که قرعه کشی لیگ قهرمانان آسیا انجام 
شده و این تیم ها حریفان خود را شناختند که وضعیت 
ورزشگاه های ایران و نداشتن امکانات کافی برای 
میزبانی به مهم ترین بحث فوتبال ما تبدیل شده 
است. چرا ما هنوز در زمینه زیرساخت ها در فوتبال با 

چالش های جدی مواجه هستیم؟ 
ورزشگاه هایی که امروز در کشور وجود دارد اغلب در قبل از 
انقلاب ساخته شده اند. اغلب ورزشگاه هایی که بعد از انقلاب نیز 
ساخته شده شروع آن از قبل از انقلاب بود و زیرساخت ها از آن 
زمان فراهم شده بود. به عنوان مثال کلنگ ورزشگاه های یادگار 
تبریز و یا ورزشگاه اصفهان در قبل از انقلاب به زمین زده شد. 
پس از انقلاب در این زمینه ساخت و سازهایی نیز صورت گرفته، 
اما مبتنی بر استانداردهای بین المللی نیست. هنگامی که به 
ورزشگاه های کشور عربستان می روید با یک فضای لوکس و 
استاندارد مواجه می شوید که نظیر آن در ایران وجود ندارد. 
فوتبال کشور رو به نابودی است و این موضوع را می توان به 
خوبی در بین تیم های لیگ برتر مشاهده کرد. در شرایط کنونی 
تهران1۴ میلیون جمعیت دارد. این در حالی است که تنها دو 
بازیکن تهرانی در تیم پرسپولیس بازی می کنند. این وضعیت 
نشان می دهد که استعدادیابی کنار گذاشته شده و همه به دنبال 
این هستند که با تأسیس مدرسه فوتبال کاسبی کنند و از این 
طریق پول دربیاورند.کار به جایی رسیده که تیم های عربستانی 
هنگامی که متوجه شدند در ورزشگاه های ایران کمک داور 
ویدئویی وجود ندارد عنوان کردند حاضر هستند با خود کمک 
داور ویدئویی به ایران بیاورند. در سال های گذشته شروع به 
بازسازی استادیوم آزادی کردند. دلیل این موضوع نیز هنوز 
مشخص نشده که چرا این کار هنوز تمام نشده است؟ سوال 
دیگر این است که چرا در همه ورزشگاه های کشور مسابقات با 
حضور تماشاگران برگزار می شود اما در تهران مسابقات بدون 
حضور تماشاگر برگزار می شود. تماشاگران روح فوتبال هستند. 
به همین دلیل هنگامی که مسابقات ورزشی بدون حضور 
تماشاگر برگزار می شود شور و نشاط مسابقات از بین می رود. 
ما باید این واقعیت را بپذیریم که از نظر امکانات ضعیف هستیم 
و به همین دلیل مربیان از این وضعیت گلایه دارند. این نکته 
را نیز باید در نظر گرفت که در فوتبال کشور دیگر مربی درجه 
یک هم نداریم و به جز تعداد محدودی بقیه مربیان درجه یکی 
نیستند. اگر همین مربیان نیز در لیگ نباشند فوتبال کشور با 

چالش های بیشتری مواجه خواهد شد. 

   برخی از دستمزد فوتبالیست های ایران انتقاد 
می کنند. نظر شما درباره این انتقادات چیست؟ 

دستمزد بازیکنان ایرانی نسبت به دستمزدی که کشورهای 
عربی به بازیکنان خود می دهند در حد پول خرد است. انگیزه 
اصلی بازیکنان فوتبال در ایران این است که بدرخشند و پس 
از مدتی به تیم های اروپایی یا عربی بروند تا دستمزد بالایی 
دریافت کنند. دلیل این موضوع نیز واضح است که اگر در ایران 
یک مبلغ را دریافت می کنند در کشورهای عربی ده برابر این 
مبلغ را دریافت می کنند. در شرایط کنونی عنوان می شود 
که پرسپولیس مهاجم ندارد و نسبت به مدیران و مربی تیم 
انتقاد می کنند که چرا مهاجم جذب نمی کنند. این در حالی 

است که باید پرسید پول خرید مهاجم قرار است از چه طریقی 
تأمین شود؟ آیا اصلا باشگاه پرسپولیس از چنین توانایی 
برخوردار است که بتواند یک مهاجم خوب خارجی جذب کند؟ 
هنگامی که تیم هم شکست می خورد همه چیز را گردن مربی 
می اندازند.  سوال این است که مگر مربی در زمین بازی می کند 

که وقتی شکست می خورد باید مربی را مقصر دانست. 

   تیم های عربی بازیکنان بزرگی را به خدمت 
گرفته اند در شرایطی که تیم های بزرگ فوتبال ایران 
یعنی پرسپولیس و استقلال از گرفتن یک بازیکن 
معمولی نیز ناتوان هستند. نتیجه چنین وضعیتی چه 

خواهد شد؟ 
نتیجه این وضعیت فاصله گرفتن تیم های عربی از تیم های 
ایرانی است. هنگامی که تیم های عربی بازیکنانی مانند رونالدو، 
نیمار و بنزما را به خدمت گرفته اند ناچار هستند امکانات خود را 
نیز به روز و استاندارد کنند. هنگامی که بازیکنی مانند رونالدو 
وارد عربستان می شود و مشاهده می کند استادیومی که قرار 
است در آن بازی کند از استادیوم های کشور خودش یعنی 
پرتغال مجهزتر و بهتر است دیگری جایی برای بحث وجود 
ندارد. بنده به خاطر دارم در گذشته کسی برای تماشای فوتبال 
در کشورهای عربی به استادیوم نمی آمد. این در حالی است 
که در سال های اخیر و با خریدهای بزرگی که انجام داده اند 
ورزشگاه ها پر از تماشاگر می شود. نتیجه این وضعیت در 
تیم ملی عربستان و یا کشورهای دیگر خود را نشان می دهد. 
هنگامی که امکانات این کشور بیشتر می شود جوانان بیشتری 
به سمت فوتبال کشیده می شوند و در نتیجه تیم ملی تقویت 
می شود. نکته دیگر اینکه در این کشورها استعدادیابی به 
صورت علمی انجام می شود نه با مدرسه فوتبال که بیشتر 

برای کاسبی است. 

   پرسپولیس در آسیا با تیم های النصر عربستان، 
الدحیل قطر و استقلال تاجیکستان هم گروه شده 
است. به نظر شما پرسپولیس به چه میزان شانس صعود 

از این گروه را دارد؟ 
تیمی که به دنبال قهرمانی است نباید نگاه کند با چه 
تیم هایی هم گروه شده است. من در ده سالی که در تیم 
ملی و پرسپولیس حضور داشتم همواره این دیدگاه را دنبال 
می کردم که تیمی که به دنبال قهرمانی است نباید عنوان کند 
گروه من مشکل است. به هر حال پرسپولیس در نهایت مجبور 
است برای قهرمانی در آسیا با همین تیم ها رو به رو شود. اگر 
در مرحله گروهی این اتفاق رخ ندهد در مرحله حذفی و یا در 
مراحل پایانی این اتفاق رخ خواهد داد. برخی عنوان می کنند 
پرسپولیس در گروه مرگ قرار گرفته است. این در حالی است 
که چنین نیست و اگر پرسپولیس به دنبال قهرمانی است باید 
فکر کند بازی با النصر یا الدحیل در فینال برگزار می شود و به 
همین دلیل به دنبال پیروزی باشد. تردید نکنید اگر پرسپولیس 
بتوان النصر را با رونالدو ببرد همه از نام پرسپولیس وحشت 
می کنند. آیا قرار بوده پرسپولیس با قهرمان های لیگ بنگلادش، 
پاکستان و نپال همگروه شود؟ اگر قرار است چنین تیم هایی را 

ببرد که نمی تواند قهرمان شود. 

شکست  توانایی  فنی  نظر  از  پرسپولیس  آیا   
تیم هایی مانند النصر و الدحیل را دارد؟ 

از نظر فنی هنوز ترکیب پرسپولیس به خوبی جا نیفتاده 
است. حتی می توان عنوان کرد پرسپولیس در سه بازی 
گذشته خود شانسی برنده شده است. نمونه بارز آن در 
بازی با تراکتور بود که با اشتباه مسلم دروازه بان تیم تراکتور 
به گل رسید. نکته دیگری که در این زمینه وجود دارد 
این است که سن برخی بازیکنان کلیدی پرسپولیس 
بالاست.اغلب بازیکنان پرسپولیس در جوانی در تیم های 
خارجی بازی کرده اند و امروز که سنشان بالا رفته دوباره 
به پرسپولیس بازگشته اند. به همین دلیل میانگین سنی 
بازیکنان پرسپولیس بالا رفته است. مربیان امروزی جرأت 
ندارند یک بازیکن جوان را از دست یک به تیم خود بیاورند. 
این در حالی است که خود این مربیان زمانی جوان بودند 
که فوتبالیست شدند. ما بسیاری از بازیکنان را از لیگ های 
پایین تر یا شهرهای دیگر به پرسپولیس می آوردیم. نمونه 
آنها رضا اسدی بود که لیگ دسته سه به پرسپولیس آوردیم 
و سال ها برای پرسپولیس بازی کرد. این در حالی است که 
مربیان لیگ برتر از میدان دادن به بازیکنان جوان هراس 
دارند. به همین دلیل نیز فوتبال ما در حال نابودی است. 
امروز ما بازیکنانی در سطح ملی داریم که با تلاش خود به 
باشگاه های اروپایی رسیده اند. این در حالی است که در لیگ 
برتر کشور به دلیل مشکلاتی که وجود دارد نتوانسته ایم 
بازیکنان طراز اول تولید کنیم که بتواند به تیم ملی کمک 
کند. توصیه من به مربیانی که در لیگ قهرمانان حضور دارند 
این است که از هم گروهی با هیچ تیمی هراس به دل راه 
ندهند و با تمام قدرت بازی کنند. تنها در چنین شرایطی 
است که شانس پیروزی در مقابل آنها خواهند داشت. من 
به خاطردارم برای من و علی پروین هیچ گروهی سخت و 
مشکل نبود و ما به شکلی تیم را روانه میدان می کردیم که 

تیم های حریف از ما هراس پیدا می کردند. 

ناصر ابراهیمی در گفت وگو با »آرمان ملی«: 

فوتبـــال ایران 
در حال نابودی است 

خبــــر
جلال محمود زاده:   

دولت می خواهد از کاندیداهای بهتر 
حمایت کند

یک نماینده مجلس درباره اختلافات بین نمایندگان مجلس 
اظهار داشت: تعدادی از اصولگرایان تندرو هم در مجلس و هم 
بیرون از مجلس هستند که رأی شان پائین است. اینها بررسی 
کردند هر قدر میزان مشارکت پایین باشد و مردم کمتر شرکت 
کنند یا تعداد افراد شرکت کننده بیشتر باشد و آرا تقسیم 
شود، می توانند رأی بیاورند این استراتژی شان است و در همه 
انتخابات حتی انتخابات ریاست جمهوری هم این استراتژی را 
داشته اند. جلال محمودزاده مدعی شد: برنامه های »معاون 
سیاسی عزل شده« و اطلاعیه او که در سایت رسمی دولت 
خبررسانی شد، این شائبه را ایجاد کرد که برخی می خواهند 
انتخابات را به گونه ای مدیریت کنند و نمایندگان خودشان را 
به مجلس بفرستند! نماینده مهاباد با بیان اینکه مجلس باید از 
جناح ها و افکار مختلف تشکیل شود و پارلمان جای گفتمان 
و صحبت های کارشناسی است، اظهار کرد: اگر مجلس با 
دولت یکدست و همگن شود مشکلی که وجود دارد این است 
که مجلس از بعد نظارتی دچار ضعف می شود و مردم ضرر 
می کنند. رئیس کمیسیون امنیت ملی مجلس تصریح کرد: ما 
انتظار داشتیم حداقل دولت از مجلسی که همراهش بوده و آن 
۲۴۰ نماینده مسئول ستادش بودند حمایت می کرد و در حال 
حاضر مشاهده می کنیم که این گونه نیست و به آن نمایندگان 
همراهی که برای دولت زحمت کشیدند و رأی جمع کردند هم 
رحم نکرده و آنان را هم دور می زند و می خواهد از کاندیداهایی 
بهتر از اینها حمایت کند و آنها را به مجلس بیاورد. از سوی دیگر 

هم دولت با قوه قضائیه همراه و هماهنگ نیست. 

چرا در همه ورزشــگاه های کشــور 
مسابقات با حضور تماشاگران برگزار 
می شــود اما در تهران مسابقات بدون 
حضور تماشــاگر برگزار می شــود. 
تماشــاگران روح فوتبال هســتند. 
به همین دلیل هنگامی که مســابقات 
ورزشی بدون حضور تماشاگر برگزار 
می شود شور و نشاط مسابقات از بین 
می رود. ما باید این واقعیت را بپذیریم 
که از نظر امکانات ضعیف هســتیم و 
به همین دلیل مربیان از این وضعیت 

گلایه دارند 

محمدعلیدستمالی
کارشناسمسائلبینالملل

آرمان ملی-احسان انصاری: با مشخص شدن نتیجه قرعه کشی جام باشگاه های آسیا و شناخت حریفان تیم های ایرانی نحوه میزبانی و 
شرایط نامناسب ورزشگاه های ایران به مهم ترین بحث فوتبال کشور تبدیل شده است. این در حالی است که در صورت نداشتن امکانات 
این احتمال وجود دارد که تیم های ایرانی نتوانند از تیم های عربی که دارای ستاره های بزرگ فوتبال جهان هستند در ایران میزبانی کنند. 
از سوی دیگر ورزشگاه آزادی در هفته های اخیر در حال بازسازی بوده که انتقادات زیادی به نحوه بازسازی و حواشی آن وجود داشته است. 
»آرمان ملی« برای بررسی و ارزیابی این موضوعات با ناصر ابراهیمی مربی سابق تیم ملی و پرسپولیس گفت وگو کرده است. این پیر فوتبال 
می گوید:» تیم های عربستانی هنگامی که متوجه شدند در ورزشگاه های ایران کمک داور ویدئویی وجود ندارد عنوان کردند حاضر هستند 
با خود کمک داور ویدئویی به ایران بیاورند. در سال های گذشته استادیوم آزادی را تخریب کردند. دلیل این موضوع نیز هنوز مشخص نشده 
که چرا استادیوم آزادی را خراب کرده اند و دلیل آن چیست؟ سوال دیگر این است که چرا در همه ورزشگاه های کشور مسابقات با حضور 
تماشاگران برگزار می شود، اما در تهران مسابقات بدون حضور تماشاگر برگزار می شود. تماشاگران روح فوتبال هستند. به همین دلیل 
هنگامی که مسابقات ورزشی بدون حضور تماشاگر برگزار می شود شور و نشاط مسابقات از بین می رود. ما باید این واقعیت را بپذیریم که از 

نظر امکانات ضعیف هستیم و به همین دلیل مربیان از این وضعیت گلایه دارند.« در ادامه این مصاحبه را می خوانید. 

   تیم های عربی در حال فاصله گیری 
از تیم های ایرانی هستند 

  برای پروین گروه سخت وجود نداشت  

  در فوتبال کشور مربی درجه یک نداریم  


